

## Agony in the Garden

### Before the Agony in the Garden:

John 11:41-42 Then they took away the stone *from the place* where the dead was laid. And Jesus lifted up *his eyes*, and said, Father, I thank thee that thou hast heard me. <sup>42</sup> And I knew that thou hearest me always: but because of the people which stand by I said it, that they may believe that thou hast sent me.

John 12:27-30 Now is my soul troubled; and what shall I say? Father, save me from this hour: but for this cause came I unto this hour. <sup>28</sup> Father, glorify thy name. Then came there a voice from heaven, *saying*, I have both glorified *it*, and will glorify *it* again. <sup>29</sup>The people therefore, that stood by, and heard it, said that it thundered: others said, An angel spake to him. <sup>30</sup> Jesus answered and said, This voice came not because of me, but for your sakes.

### The agony:

Luke 22:39 And he came out, and went, as he was would, to the mount of Olives; and his disciples also followed him.

Mark 14:33 And he taketh with him Peter and James and John, and began to be sore amazed, and to be very heavy;

Matt 26:36 Then cometh Jesus with them unto a place called Gethsemane, and saith unto the disciples, Sit ye here, while I go and pray yonder.

Matt 26:38 Then saith he unto them, My soul is exceeding sorrowful, even unto death: tarry ye here, and watch with me.

Luke 22:40 And when he was at the place, he said unto them, Pray that ye enter not into temptation.

Mark 14:35 And he went forward a little, and fell on the ground, and prayed that, if it were possible, the hour might pass from him.

Luke 22:41-44 And he was withdrawn from them about a stone's cast, and kneeled down, and prayed, <sup>42</sup> Saying, Father, if thou be willing, remove this cup from me: nevertheless not my will, but thine, be done. <sup>43</sup> And there appeared an angel unto him from heaven, strengthening him. <sup>44</sup> And being in an agony he prayed more earnestly: and his sweat was as it were great drops of blood falling down to the ground.

## Агония В Саду

### **От Иоанна святое благовествование - Глава 11:41-42**

41 Итак отняли камень *от пещеры*, где лежал умерший. Иисус же возвел очи к небу и сказал: Отче! благодарю Тебя, что Ты услышал Меня. 42 Я и знал, что Ты всегда услышишь Меня; но сказал *сие* для народа, здесь стоящего, чтобы поверили, что Ты послал Меня.

### **От Иоанна святое благовествование - Глава 12:27-30**

27 Душа Моя теперь возмутилась; и что Мне сказать? Отче! избавь Меня от часа сего! Но на сей час Я и пришел. 28 Отче! прославь имя Твое. Тогда пришел с неба глас: и прославил и еще прославлю. 29 Народ, стоявший и слышавший *то*, говорил: это гром; а другие говорили: Ангел говорил Ему. 30 Иисус на это сказал: не для Меня был глас сей, но для народа.

### **От Луки святое благовествование - Глава 22:39**

39 И, выйдя, пошел по обыкновению на гору Елеонскую, за Ним последовали и ученики Его.

### **От Марка святое благовествование - Глава 14:33**

33 И взял с Собою Петра, Иакова и Иоанна; и начал ужасаться и тосковать.

### **От Матфея святое благовествование - Глава 26:36**

36 Потом приходит с ними Иисус на место, называемое Гефсимания, и говорит ученикам: посидите тут, пока Я пойду, помолюсь там. **От Матфея святое благовествование - Глава 26:38** 38 Тогда говорит им Иисус: душа Моя скорбит смертельно; побудьте здесь и бодрствуйте со Мною.

### **От Луки святое благовествование - Глава 22:40**

40 Придя же на место, сказал им: молитесь, чтобы не впасть в искушение.

### **От Марка святое благовествование - Глава 14:35**

35 И, отойдя немного, пал на землю и молился, чтобы, если возможно, миновал Его час сей;

### **От Луки святое благовествование - Глава 22:41-44**

41 И Сам отошел от них на вержение камня, и, преклонив колени, молился, 42 говоря: Отче! о, если бы Ты благоволил пронести чашу сию мимо Меня! впрочем не Моя воля, но Твоя да будет. 43 Явился же Ему Ангел с небес и укреплял Его. 44 И, находясь в борении, прилежнее молился, и был пот Его, как капли крови, падающие на землю.

Luke 22:45-46 And when he rose up from prayer, and was come to his disciples, he found them sleeping for sorrow,<sup>46</sup> And said unto them, Why sleep ye? rise and pray, lest ye enter into temptation.

Mt 26:40-41 And he cometh unto the disciples, and findeth them asleep, and saith unto Peter, What, could ye not watch with me one hour?<sup>41</sup> Watch and pray, that ye enter not into temptation: the spirit indeed *is* willing, but the flesh *is* weak.

Mt 26:42 He went away again the second time, and prayed, saying, O my Father, if this cup may not pass away from me, except I drink it, thy will be done.

Mk 14:40 And when he returned, he found them asleep again, (for their eyes were heavy,) neither knew they what to answer him.

Mt 26:44-46 And he left them, and went away again, and prayed the third time, saying the same words.<sup>45</sup> Then cometh he to his disciples, and saith unto them, Sleep on now, and take *your* rest: behold, the hour is at hand, and the Son of man is betrayed into the hands of sinners.

#### **After the Agony in the Garden:**

John 18:10-11 Then Simon Peter having a sword drew it, and smote the high priest's servant, and cut off his right ear. The servant's name was Malchus.<sup>11</sup> Then said Jesus unto Peter, Put up thy sword into the sheath: the cup which my Father hath given me, shall I not drink it?

#### **От Луки святое благовествование - Глава 22:45-46**

45 Встав от молитвы, Он пришел к ученикам, и нашел их спящими от печали 46 и сказал им: что вы спите? встаньте и молитесь, чтобы не впасть в искушение.

#### **От Матфея святое благовествование - Глава 26:40-41**

40 И приходит к ученикам и находит их спящими, и говорит Петру: так ли не могли вы один час бодрствовать со Мною? 41 бодрствуйте и молитесь, чтобы не впасть в искушение: дух бодр, плоть же немощна.

#### **От Матфея святое благовествование - Глава 26:42**

42 Еще, отойдя в другой раз, молился, говоря: Отче Мой! если не может чаша сия миновать Меня, чтобы Мне не пить ее, да будет воля Твоя.

#### **От Марка святое благовествование - Глава 14:40**

40 И, возвратившись, опять нашел их спящими, ибо глаза у них отяжелели, и они не знали, что Ему отвечать.

#### **От Матфея святое благовествование - Глава 26:44-46**

44 И, оставив их, отошел опять и помолился в третий раз, сказав то же слово. 45 Тогда приходит к ученикам Своим и говорит им: вы все еще спите и поживаете? вот, приблизился час, и Сын Человеческий предается в руки грешников; 46 встаньте, пойдем: вот, приблизился предающий Меня.

#### **От Иоанна святое благовествование - Глава 18:10-11**

10 Симон же Петр, имея меч, извлек его, и ударил первосвященнического раба, и отсек ему правое ухо. Имя рабу было Малх.  
11 Но Иисус сказал Петру: вложи меч в ножны; неужели Мне не пить чаши, которую дал Мне Отец?